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ABSTRACT 

 

This is an abstract for a research entitled "Men's guardianship and its effect on women in 

Judaism, Christianity, and Islam". It is a comparative study which focuses on the concept of 

guardianship and what does guardianship entails and what its effects on women. The 

researcher mentions the causes why societies oppose guardianship. 

 

The introduction talks about the importance of guardianship, why the researcher chose this 

issue, and the research methodology employed. The preface focuses on  the three religions 

and the sources of legislation. The research consists of four chapters. Each chapter of the first 

three ones focuses on a religion and mentions the concept of guardianship and its effects on 

women. The fourth chapter tackles the opposing of guardianship in societies and the effects of 

such position. The conclusion lists the most important results. 

 

The research concludes that guardianship exists in the three religions. In Judaism and 

Christianity, guardianship is unfair and cruel towards the woman because they blame the 

woman and consider them responsible for the first sin that sent Adam out of the Paradise. 

Islam considers both Adam and Eve responsible for the sin and that Allah has forgiven them. 

The effects of opposing guardianship can be destructive to families and societies as many 

scholars around the world said..
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 ًانثناء ًالمجد ىٌ الله الجٌاد انكزّى  انذُ ذفضم عهِ تالإسلاو دّنا ،ًذفضم  انشكزأىم

عهِ تإخزاج ىذا انثحث في أحة انثلاد إنْو )يكح  المكزيح شزفيا الله( ، ًلم يخم انثحث  يٍ جيد 

عظًو يٍ شزف ذفضم )المدّنح المنٌرج(، فًا أ ًًقد تذلا ًسطٌر دًَد في يدّنح خهْم الله محًد 

 تو عهِ انكزّى المناٌ ، لا أحصِ ثناء عهْو ىٌ كًا أثنَ عهَ َفسو .

ًأثني تانشكز  ًانعز فاٌ لأسزذِ ًعهَ رأسيا ًاندُ انكزيمين ــــ أقز الله أعْنيًا تزضٌاَو ــــ 

 انذٍّ أحاطٌَِ تدعٌاتهى ًعناّريى .

ٌر انفاضم : عصاو عهِ فٌده ـــ تارك الله ًأذقدو تانشكز  الجزّم  إلى المشزف عهَ انثحث اندكر

في تذل اننصح ًانرٌجْو ًانٌقد لإفادذِ حرَ خزج انثحث بهذه  فْو ًفي عهًو ــــ انذُ لم  ّأل  جيداً

 الحهح .

ً أخص تانشكز صزح  انعهى المثارك المرًثم في "جايعح المدّنح انعالمْح "عهَ يا ذثذنو ننفع طلاب 

عهَ المكرثاخ الإنكترًَْح  عهَ ذٌفير  المزاجع .انعهى . ًأشكز انقائًين 

ًانشكز يٌصٌل نكم يٍ تذل يٍ ًقرو  ـــ يٍ أىم انعهى ـــ لإجاتتي عٍ اسرفساراذِ . ًكم يٍ 

ًقف بجاَبي ًدعًني سٌاء بمزاجع انثحث أً تدعائو ًعناّرو.
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 إهداء

 ز يٍ آثارهماإلى ًاندُ انكزيمين ................. فيٌ أث

 إلى كم يسهًح ذعرز تالإسلاو دّنا ، غٌْرج عهَ دّنيا ، ذدعٌ إلى الله عهَ تصيرج .

 إلى كم يٍ لم ذرفْأ ظلال الإسلاو ًلم تهرد إنْو ، ًلم ذنم كزايريا انتي نٍ تجدىا في سٌاه .

د ًالجيم إلى كم يسهًح فرند بحضارج انغزب ًاندعٌاخ انزائفح نرحزّزىا فاسرثدند ظهًاخ انفسا

 تنٌر الهدٍ ًالحق .

 إلى كم ينصف ، تاحث عٍ الحق ّثذل فْو جيده نْثهغو .
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